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Z Á P I S 

15. setkání Ekonomické rady farnosti Dolní Čermná (dále „ERF“)  

konaného v úterý 28. listopadu 2023 od 18 hod. na faře v Dolní Čermné 

 
 

Přítomni: P. Mgr. Jan Lukeš – předseda ERF  

členové – JUDr. Hana Vágnerová, Ing. Marta Marešová, Jan Moravec               
a Ondřej Málek 
 

1. Zahájení jednání 

Společné setkání bylo zahájeno modlitbou. 

Dále byly projednány body, úkoly z minulých jednání ERF dle zápisu a další 
aktuální záležitosti: 

2. Informace, že stávající ERF konči k 31. 12. 2023 – otec Jan vyslovil prosbu 

o pokračování členů v dalším dvouletém období. Členové tuto prosbu přijali.  

3. Seznámení se stavem účtu a jiné info, sbírky 

Otec Jan seznámil ERF se stavem finančních prostředků na účtech.  

Připomenutí z minula, že z větších výdajů bylo rozhodnuto opravit v následujícím 
roce: 

✓ Druhou část střechy kostela (cca 1 000 000 Kč) 

✓ Spodní okna v sakristii v kostele v DČ (cca 100 000 Kč) 

✓ Omítka kostela v DČ dle možností dotací – asi jen případně dolní část věže 

(odhad cca 500-600.000 Kč) 

= cca 1.600.000 Kč 

4. Sbírky – speciální sbírky pro farnost prosinec a leden? Jsou tu lidé hodní, štědří.  
ERF rozhodla nevyhlašovat do konce roku žádnou sbírku. 

5. Opravy a práce na farním kostele, jeho interiéru a okolí 

a) Střecha – akce 2023 

Dotace na opravu střechy kostela:  

• Pardubický kraj – 250.000 Kč – již na účtě 

• Městys Dolní Čermná – 500.000 Kč – již na účtě 

• Fond solidarity BiHK – 150.000 Kč – zažádano biskupství o zaslání 

b) Fasáda – věž kostela DČ 

• akce se rychle povedla – rozdíl je vidět na první pohled       i na dálku       

• dotace z Ministerstva kultury - 252.000 Kč – již na účtě 

• z Fondu solidarity  - 100.000 Kč – zažádáno biskupství o zaslání. 

 

Došlo ke zpoždění z důvodu řešení flekatosti fasády. Firma KPV vyřešila 

novým nátěrem z plošiny. 
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c) dolní okna v sakristii  

Po domluvě na minulé ERF osloven pan Zelenka z Hlinska. 

zajišťuje otec Jan 

d)  varhany 

Viz minulé informace v zápise. Cena 56.000 Kč. První sbírka a dary o víkendu 
24. a 25. září vynesly cca 20.000 Kč. Další sbírka na varhany 25. a 26. 11. na 

slavnost Krista Krále vynesla: 15.920 Kč = vybráno na tento účel 35.920 Kč = 
cca 20.000 chybí… ještě jednu sbírku nebo už to nechat…? ERF rozhodla již 

nevybírat. 

Bohužel repasovaný motor je hlučnější a hlučnější… pan Hájek říká normál na 
tak starý motor, dával polystyren, pak celý den ještě pan Vašíček, bohužel hluk 

je poměrně velký.  

e)  okna kaple sv. Barbory 

O. Málek již připravuje výměnu rozbitých tabulek. Děkujeme      !!! O. Málek 

sdělil, že se rozhodl pro plexisklo. 
Zajistí O. Málek 

f) sloup pod sakristií a kabely a kořeny u kříže 

požádat obec o odstranění – překáží to při sečení a není to pěkné – první žádost 
podaná už téměř před třemi lety.  H. Vágnerová sdělila, že to probírala s p. 
Rollerem. Kabel bude zakopán….    Zajistí H. Vágnerová 

g) kůlna u kostela v Dolní Čermné – proběhla diskuze. 3 z 5 členů jsou pro 
zbourání. Jan Moravec sdělil argumenty pro zbourání kůlny. Sdělil, že žebřík 

může být umístěn na stěnu schodiště na kůr. Zbývající věci umístit pod schody 
na kůr. Je nutné vyřešit předávání klíčů sněhových skupinek od tohoto prostoru. 
Info sdělí o. Jan kostelníkům. 

 
h) sítě u oken vitráže na kostele – M. Marešová informovala, že jednala 

s p. Šejnohou a p. Faltusem – je nutné dát nové sítě. O. Jan se zeptal J. Moravce 
na názor. Je ochoten udělat nové. ERF rozhodla dělat až při opravě fasády.  

 

Ch) ministranti – koberečky v DČ? Pod nohy… stojí tam na dlažbě…. Zkusí se 
použít koberec z fary.   

 

6. Opravy a práce na faře a okolo fary 

a) Řešení pronikání vlhkosti – sklep, garáž  

Větrací okénka ve vratech garáže zhotovil P. Okrouhlický. Ještě dodělá. O. Málek 
zadělá polystyrenem. 

      zajišťují: O. Málek, P. Okrouhlický  

b) houpačka na dvorku – dřevěné kůlky jsou zetlelé. O. Jan se zeptal Jiřího 
Moravce jestli by mohl provést nápravu, aby houpačka byla bezpečná. Pan J. 

Moravec je ochotný, už si bral rozměry.  Bude pokračovat na jaře. 
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c) plot zeď – padá zeď vedle vrat na dvůr. Vlevo vedle vrat navrhl vikariátní 
stavební technik p. Šejnoha vysoké dřevěné bednění – podobně jako vrata. Dřevo 
už teď zajišťovat? Projednat s P. Vašíčkem zda nezbyde dřevo či zda přiobjednat. 

P. Vašíček to má akorát na vrata. O. Málek navrhnul vyzdít ztraceným bedněním 
až nahoru a obložit kamenem. Případně sdělil, že na půdu bylo nakoupeno více 
dřeva a dalo by se použít toto.      

d) sklo kamna zalepení – Jan Moravec se zeptá ve firmě Škýz. J. Moravec bude 
řešit v následujících týdnech. 

e) věci ze stodoly – nabízet farníkům? Troje kamna, staré postele, dveře, válendy, 
vánoční světýlka… míchačka funguje? Informovat farníky a příp. pujceni? + 
pingpongarná skříně… ERF rozhodla informovat farníky o možném zapůjčení 

míchačky. 

f) hlína z kompostérů – O. Málek řekl, že to bude řešit na jaře. 

g) stromy za pokácené požádána Marta Marešová 

DALŠÍ BODY: 

7. Kaple sv. Barbory – otec Jan vyslovil, zda by nebylo možné základně opravit 
interiér v kapli – cca 2 m od země, že tam chodí děti a je to tam ošklivé.  ERF sdělila, 

že nyní jsou prvořadé práce na kostele, ale přesto můžeme mít cenovou nabídku 
na opravu omítky v kapli.      Otec Jan osloví p. Maříka. 

8. Bezbariérový přístup do kostela v DČ – ERF diskutovala nad bezbariérovou 
úpravou nájezdu k bočnímu vchodu kostela. Členové ERF se zeptají na názor těch 
farníků, kterým by tato úprava usnadnila přístup. Poté bychom požádali městys. 

O. Málek sdělil, že udělání nájezdu u bočního vchodu by bylo dost problematické. 
ERF rozhodla prozatím odstranit kartáčovou rohožku v zadním vchodu a koupit 
čistící zónu.          Zajistí M. Marešová 

9. Zákristie Verměřovice – prosba na Honzu a Jiřího Moravcovy o opravu zákristie 
ve Verměřovicích – vnitřní omítka. Žádost na obec Verměřovice, která je vlastníkem 

kostela. Práce by byla vykonána zdarma a za materiál odhad cca 15.000 Kč.    
         Zajišťuje Jan a Jiří Moravcovi 

10. Pozemek v Ostrově 

H. Vágnerová domluvila termín jednání se starostkou Ostrova, účastnila se ona a 

o. Jan, zda zájem obce o odkoupení pozemku stále trvá; dalo by se případně oslovit 

i Povodí Moravy. Starostka Ostrova znovu probere danou věc v zastupitelstvu a sdělí 

farnosti výsledek. Zatím se neozvala.   zajišťuje H. Vágnerová a J. Lukeš 

11. Elektřina Verměřovice – poskytovatel internetu.  J. Moravec sežene smlouvu 

Alberonu a Obce Verměřovice a předá H. Vágnerové – bude řešena třetí strana – 
tedy farnost a odběr elektřiny. Alberon poskytuje internet od ledna 2023                                  
Zajišťuje Jan Moravec 
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12. Farnost jako člen Honebního společenstva (HS) Ostrov 

H. Vágnerová minule navrhla spojit s bodem 10. a projednat toto při návštěvě 

starostky Ostrova, neboť je předsedou tohoto společenstva, a zjistit, jaké pozemky 
z majetku farnosti (pozemek v k. ú. Ostrov, lesy v k. ú. Horní Dobrouč?) jsou 
součástí honitby v Ostrově. HS vyplácí vlastníkům pozemků podíl z nájmu. Na 

schůzce v Ostrově bylo farnosti předáno 610,- Kč za 20 let      . 

Zajistili: H. Vágnerová a otec Jan 

13. Mariánská Hora 

a) Poutní dům a celkově MH 

✓ O. Jan informoval o společném jednání zástupců BiHK a farnosti se 

sestrami ze SSJ na biskupství v Hradci Králové o dalším směřování 

tohoto místa a plánovaném projektu. Sestry dostanou k dispozici 

stavebního technika z vikariátu Ústí nad Orlicí pana Indru. 

✓ O. Jan sdělil, že sestry řeší projekt s Ing. Svobodou. Zvažují – zda ponechat 

Poutní dům nebo zbourat a vystavět nový. 

✓ ERF se rozhodla iniciovat po Novém roce schůzku ERF a sester a vrátit dar 

– aby s penězi mohly sestry naložit dle svých potřeb. Navržený termín úterý 

16. ledna od 18 h na faře v DČ.     zajistí otec Jan 

✓ ERF rozhodla zažádat v HČ o změnu územního plánu na pozemky stavební  

zajistí H. Vágnerová 

✓ BiHK – přislíbilo letos částku 20.000 Kč na zajištění poutního domu z fondu 

solidarity. Otec Jan požádal BIHK zda by se tato částka mohla použít na 

opravu fasády kostela v Dolní Čermné.              Zajistí o. Jan 

b) Stromy v aleji – druhé žádosti o dotaci bylo vyhověno, byla poskytnuta dotace 

Agenturou ochrany přírody a krajiny ČR. Stromy jsou prořezané, čeká se na 

povolení skácení suchého stromu. Ještě je nutné provést úklid větví. M. 

Marešová informovala, že byla podána žádost o proplacení na AOPK a žádosti 

bylo vyhověno,  byla proplacena v plné výši 242 060 Kč. Úžasné!!! 

c) Pozemky na MH – pan Jan Marek by měl zájem o pacht pozemků, které nyní 

užívá pan Sirný. M. Marešová informovala, že p. Sirnému končí pacht k 31. 12. 

2023. Dostala za úkol projednat s p. Sirným, zda má zájem dál v pachtu 

pokračovat; poté se rozhodneme. M. Marešová informovala, že p. Sirný o pacht 

zájem již nemá. ERF rozhodla požádat BiHK o převedení smlouvy na p. Marka.          

Zajišťuje: M. Marešová 

d) Nástěnka MH – u bočního vchodu umístěna panem Karlem Macháčkem. 

Děkujeme! Bude ještě potřeba polystyren, aby se dobře dávaly informace a otec 

Jan ještě přidělá klíč.  

e) Odcizení výsuvného hliníkového žebříku v hodnotě 10.180 Kč + sekačky + 

křovinořezu v hodnotě cca 9.500 Kč – je třeba zaslat dopis panu Pecháčkovi 

ohledně náhrady škody, která farnosti vznikla. O sepsání dopisu byla požádána 

H. Vágnerová – zaslat v lednu        

 Zajistí: H. Vágnerová 
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f) Co říkají na kočky na MH? Ceduli nekrmit?;) – ERF je pro umístění. 

 

g) Sekačka John Derre z MH je nepojízdná?     J. Moravec zjistí.  

 

h) Byl projednán návrh na prověření možnosti umístění hnědo bílých „upoutávacích“ 

cedulí, kterými bychom chtěli upozornit na poutní místo Mariánská Hora.  

Dále je třeba prověřit, zda a kde jsou umístěny směrovky na Mariánskou Horu 

z Horní Čermné, Lanškrouna a jinde… H. Vágnerová sdělila, že situaci řešila - jedná 

se o dopravní značku – Kulturní a turistický cíl – je nutné vyjádření všech úřadů, 

majitelů pozemků…. Značky vyrábí a dodává firma JAST – cena není známá. Odbor 

dopravy musí schválit. H. Vágnerová byla požádána, aby zjistila ještě cenu. 

   Prověří H. Vágnerová 

 

14. Informace ze setkání zástupců ERF v HK 

Účastnila se Hana Vágnerová a Marta Marešová za naši farnost, ale i za vikariát, 

protože nebyl nikdo jiný. 

ERF byla informována o průběhu a obsahu jednání. 

15. Podněty a návrhy členů ERF z minula: 

- Jan Moravec zmínil, zda by nebylo možné umístit zrcadlo u pizzerie Evženie 

z důvodu bezpečného odbočení ke kostelu. K tomu H. Vágnerová sdělila, že obdobné 

podněty byly již na zastupitelstvu. Zjistí bližší okolnosti. H. Vágnerová sdělila, že 

zatím neproběhlo. 

- MH – H. Vágnerová byla požádána o zjištění na obci v HČ – zda má ještě někdo 

trvalý pobyt na MH 88. Případně zažádat o zrušení těchto pobytů. 

- Oslava 40 let otce Jana v Orlovně v neděli 29. října od 15 hodin – o. Jan moc děkuje, 

byl velmi rád, krásná účast. 

 

16. Podněty a návrhy členů ERF 

Žádné 

 

Jednání bylo zakončeno společnou modlitbou a požehnáním. 

 

Další jednání ERF se uskuteční v úterý 30. ledna 2024 od 18 hod. na faře 

Dolní Čermné. 

 

Pokud bude třeba, budou členové ERF informování e-mailem nebo bude svoláno 

mimořádné jednání. 

 

Zapsala: Ing. Marta Marešová a P. Mgr. Jan Lukeš 

Schválila: Ekonomická rada farnosti Dolní Čermná 


